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Indhold 
Dette notat indeholder de budgetforslag til budget 2025 Byrådet har valgt skal indgå i den videre 
budgetproces samt forslag fra Byrådets partier. 

For hver type af ændringsforslag er først i hvert afsnit vist en oversigt over forslag og efterfølgende 
beskrivelser af forslagene. Fra oversigten er der link fra ID nr. til beskrivelserne.  
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Oversigter 
Driftsønsker 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 

PBU-D-1 
EU krav om energistyring i alle 
kommunale bygninger  190 190 190 190 

 I alt 190 190 190 190 
 

Finansieringsforslag 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 
PBU-F-1 Fjernelse af mellemrengøring -800 -1.000 -1.000 -1.000 

PBU-F-2 
Mindre vedligehold af de kommunale 
bygninger    -1.400 -1.400 -1.400 -1.400 

PBU-F-3 

Reducering af serviceniveau i 
Ejendomsstaben ved 
personalereduktion  -300 -400 -400 -400 

 I alt -2.500 -2.800 -2.800 -2.800 
 

Investeringsforslag 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 

PBU-I-1 
Energieffektiviseringer i kommunale 
bygninger 585 520 390 260 

 I alt 585 520 390 260 
 

Anlægsforslag 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 

PBU-A-1 

Etablering af P-anlæg ifm. P-fond for 
Odinsvejskvarteret (KORRIGERET 
FORSLAG) 4.300 450   

PBU-A-2 Torpet  1.000    

PBU-A-3 
Bymidtepulje til udmøntning af 
bymidteplanen (anlæg)  5.000 5.000 5.000 5.000 

PBU-A-4 Odinsvej  1.200    
PBU-A-5 Forlængelse af indeklimapuljen  3.000 3.000 3.000 
PBU-A-6 Hovedindgang på Kildeskolen 850    
PBU-A-7 Midler til etablering af 

regnvandsforsinkelse fra RSC 6.000    
PBU-A-8 Midler til renovering og ændring af 

spildevandskloakker på RSC 5.000 10.000   
PBU-A-9 Midler til renovering af 

spildevandskloakker på 
Valdemarskolen  7.500 7.500  

PBU-A-10 Parkering ved Søsportshjørnet 2.550    
PBU-A-11 Renovering af Nørregade 100 15.000 20.000   
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PBU-A-12 

Undersøgelse af mulighederne for 
investering i grøn energi på 
Sportscenteret 300    

 I alt 41.200 45.950 15.500 8.000 
 

Forslag fra partierne 

Socialdemokratiet 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 
 Anlægsønsker     
PBU-A-A1 Ny skole i stedet for Valdemarskolen 2.500    
PBU-A-A2 Tilbagekøb af ridehallen 2.300    

 

Konservative 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 
 Anlægsønsker     

PBU-A-C1 
Nyt klubhus og dertilhørende 
faciliteter til Benløse IF 1.500 10.000   

PBU-AD-
C1 

Nyt klubhus og dertilhørende 
faciliteter til Benløse IF – afledt drift 300 300 300 300 

PBU-A-C2 
Udvidelse af tilskuerantal i hal a jf. 
helhedsplan 500    

PBU-A-C3 
Ny kampbane + tribune til Ringsted 
Sportscenter (Fodbold). 1.500 19.000   

PBU-A-C4 

Pulje til forbedring af vores skolers 
indendørsfaciliteter: Skoletoiletter, 
klasselokaler, fællesarealer, udluftning 2.000 2.000 2.000 2.000 

PBU-A-C5 
Løsning af de trafikale udfordringer 
ved Nordre Ringvej 10.000 10.000 10.000 10.000 

PBU-A-C6 
Det videre arbejde med 
bymidteplanen 2.000    

PBU-A-C7 

Salg af bane 8 til finansiering af bedre 
sportsfaciliteter for blandt andet 
fodbolden 

Økonomiske konsekvenser i lukket bilag. 
PBU-A-C8 

Salg af kommunens jord, der i dag 
forpagtes ud til landbrug 

PBU-A-C9 
Salg af kommunale ejendomme, der i 
dag lejes ud til private 

 Investeringsforslag     

PBU-I-C1 
Solceller på flere af kommunens 
ejendomme. 1.300 2.000 2.000 2.000 
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SF 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 
 Anlægsønsker     
PBU-A-F1 Solceller på kommunale ejendomme 1.300 2.000 2.000 2.000 

PBU-A-F2 
Forskønnelse af trapper og passager i 
bymidten 500 500 500 500 

 

 

Venstre 

ID nr. Tekst 2025 2026 2027 2028 
 Anlægsønsker     
PBU-A-V1 Anlægspulje til foreningslivet 1.500 1.500 1.500 1.500 
PBU-A-V2 Skabe liv og lyst til ophold i bymidten 2.000    
PBU-AD-
V2 

Skabe liv og lyst til ophold i bymidten 
– afledt drift 100 100 100 100 
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Driftsønsker 
PBU-D-1 Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Økonomienhed: 14.03.24 

Kontaktperson: CETR Medarbejder: PADR 

  
Titel: EU-krav om energistyring i alle kommunale bygninger  
 
 
Forslagets indhold:  
 
Indkøb og drift af Energi Management Systemet (EMS) ENTOLABS. 
Det foreslås finansieret af 2 årsager: 
 
1. EU-lovgivningen som forventes at træde i kraft pr. 01.01.2026 der gør at vi skal indsende 
forbrug for alle kommunale bygninger nationalt som herefter videresendes til EU. I EU-
lovgivningen vil der være et krav om minimering af energiforbruget på 1,9% årligt fra 2019 
samt en løbende monitering af energiforbruget. 
 
2. Giver mulighed for at anvende klimainvesteringer, der hvor det giver størst udbytte. Systemer 
giver mulighed for en tæt opfølgning og optimering i forhold til forbruget af el, vand og varme i 
alle de kommunale bygninger. Derved bliver det muligt at sætte ind hvor der er størst potentiale 
for at reducere energiforbruget. 
 
Løsningen giver også mulighed for løbende monitering af elforbrug for gadelys i kommunen. 
 
Det er endnu ikke afklaret i KL om der vil blive givet DUT midler til denne opgave, så derfor 
søges til budget 2025 for at kunne leve op til EU lovgivningen ved ikrafttrædelsesdato. Det giver 
samtidig mulighed for at kloge energiinvesteringer, hvorved de kommunale midler anvendes 
bedst muligt.  
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Forslaget vil sikre en løbende monitering af energiforbruget i de kommunale bygninger og 
dermed muligheden for løbende energi optimering og justering af energiforbruget. 
 
Forslaget vil samtidig sikre, at Ringsted Kommune på sigt kan levere de energidata som vi er 
forpligtet til i forhold til den kommende EU lovgivning gældende fra 2026. 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen. 
 
Implementering og tidsplan:  
Primo januar 2025 
Erfaringer fra andre kommuner viser, at det kan tage op til et år at implementere løsningen i alle 
kommunale bygninger, da data kommer fra forskellige kilder i forhold til el, vand og varme. 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Understøtter Klima og miljø handlingsplan med energieffektivisering af kommunale bygninger.  
 

    

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 Bevilling i alt 
B2025 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Udgifter 
Tekst 190 190 190 190 

67.816 

Indtægter 
Tekst     

I alt 190 190 190 190 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

0 0 0 0 

 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Vej og Ejendomscenter Bevilling:  Ejendomsstaben  
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Finansieringsforslag 
PBU-F-1 Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Økonomienhed: 13.03.24 

Kontaktperson: Maj-Britt Andersen (mahan) Medarbejder: Maj-Britt Andersen (mahan) 

 
Titel: Fjernelse af mellemrengøring 
 
Forslagets indhold: 
Der har siden 01.07.2023 været lettere rengøring i løbet af dagen på alle skoler og institutioner, 
som en del af den nye rengøringskontrakt. 
Det betyder, at der hver dag mellem kl. 11-13 bliver fortaget en let rengøring af alle toiletter. Den 
lette rengøring består i, at toiletter bliver rengjort, håndvaske bliver ordnet, fyldt papir op samt 
vasket gulv efter behov. Med dette forslag fjernes al mellemrengøring.  
Økonomien for mellemrengøring er fordelt med 500.000 kr. på 10 skoler og 500.000 kr. på 21 
daginstitutioner. Det er muligt at fastholde mellemrengøringen på f.eks. skolerne, med en lavere 
besparelse til følge.  
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Konsekvensen af at fjerne denne ydelse kan være at børn/ unge ikke vil benytte toiletterne på 
vores institutioner, da de vil oplever der mangler papir, samt at de ikke vil virke indbydende at 
benytte. 
   
Konsekvenser for handicapområdet: 
Mindre rengøring har ingen særskilt betydning for handicappede børn/ unge.  
 
Implementering og tidsplan: 
Jævnfør kontrakten skal ændringer af denne størrelse varsles til rengøringsfirmaerne med mindst 
6.mdr varsel. Forslaget vil derfor kunne være implementeret i foråret 2025. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Effektivisering           ☒ Servicereduktion              ☐ Andet:  

 
 

  

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 Bevilling i alt 
B2025 

Udgifter 
Tekst -800 -1.000 -1.000 -1.000 

67.816 

Indtægter 
Tekst     

I alt -800 -1.000 -1.000 -1.000 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

0 0 0 0 

 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Vej- og Ejendomscenter Bevilling:  Ejendomsstaben 
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PBU-F-2 Udfyldes af Økonomienheden 
Gennemgået i Økonomienhed: 14.03.24 

Kontaktperson: CETR Medarbejder: CETR 

 
Titel: Mindre vedligehold af de kommunale bygninger    
 
Forslagets indhold: 
Forslaget er at udføre mindre udvendig og indvendig vedligeholdelse på de kommunale bygninger.   
Det blev i forbindelse med budget 2024-2027 vurderet, at de nuværende midler er akkurat 
tilstrækkelige til at opretholde den nuværende kvalitet i bygningsmassen. Hvis budgettet 
reduceres, vil det derfor betyde, at bygningsmassen over tid falder i kvalitet, hvilket på sigt kan 
medføre behov for større genopretninger og anlæg.  
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Konsekvensen ved 1.400.000 kr. mindre indvendig vedligeholdelse af de kommunale bygninger vil 
være, at der ikke males så ofte og skiftes gulve som nu. Dette kan føre til højere udgifter til 
rengøring.  
 
Konsekvensen ved 1.400.000 kr. mindre udvendig vedligeholdelse af de kommunale bygninger vil 
være, at klimaskærmen ikke vil blive vedligeholdt så godt som nu. Dette vil i yderst konsekvens 
kunne føre til uoprettelige skader, så som vandindtrængning eller lignende skader.  
   
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen særlig betydning. 
 
Implementering og tidsplan: 
Forslaget vil kunne implementeres primo 2025. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Effektivisering           ☒ Servicereduktion              ☐ Andet:  

 
 

  

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 Bevilling i alt 
B2025 

Udgifter 
Tekst -1400 -1400 -1400 -1400 

67.817 

Indtægter 
Tekst     

I alt -1400 -1400 -1400 -1400 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

0 0 0 0 

 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Vej- og Ejendomscenter Bevilling:  Ejendomsstaben 
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PBU-F-3 Udfyldes af Økonomienheden 
Gennemgået i Økonomienhed: 14.03.23 

Kontaktperson: Carl E. Tronhjem Medarbejder: CETR) 

 
Titel: Reducering af serviceniveau i Ejendomsstaben ved personalereduktion  
 
Forslagets indhold: 
Forslaget er en personalereduktion i Ejendomsstaben, hvilket betyder at der er daglige service og 
hjælp til personale på daginstitutioner, skoler og administrative bygninger som ikke kan udføres 
efterfølgende.  
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Konsekvensen ved personalereduktion med 1 årsværk i Ejendomsstaben vil blandt andet være at 
følgende opgaver ikke kan udføres af Ejendomsstaben, men skal udføres af administrativt eller 
pædagogisk personale på daginstitutioner, skoler og i administrative bygninger. Det vil betyde en 
4% nedgang i antal årsværk i forhold til service. 
 
Dette kunne som eksempel være følgende opgaver: 

- Reduktion i vedligehold af de grønne områder omkring de kommunale institutioner. 
Nedlæggelse af blomsterbede og beplantninger for at reducere timeforbruget  

- Reduktion af affaldsspande til kildesortering så affald skal afleveres på få centrale 
positioner, hvorved der opnås effektiviseringer i affaldshåndteringen. Det betyder for 
eksempel en affaldsstation pr. fløj i skolerne. Eller dukseordning som bærer affaldet ud til 
affaldscontainer. 

- Mindre fejning ved legeområder. Inddragelse af personale og børn og personale i daglig 
fejning og oprydning af legeområder, hvor fejning nu er en gang månedligt, men vil blive 
en gang hver anden måned 

- Reduktion i serviceniveau i forhold til interne flytteopgaver og ophængningsopgaver. 
   
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen særskilte konsekvenser. 
 
Implementering og tidsplan: 
Mindst 6 mdr. varsel på grund af opsigelsesvarsel. Forslaget vil kunne være implementeret foråret 
2025. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Effektivisering           ☒ Servicereduktion              ☐ Andet:  

 
 

  

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 Bevilling i alt 
B2025 

Udgifter 
Tekst -300 -400 -400 -400 

67.816 

Indtægter 
Tekst     

I alt -300 -400 -400 -400 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

1 1 1 1 
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Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Vej- og Ejendomscenter Bevilling:  Ejendomsstaben 
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Investeringsforslag 
PBU-I-1 Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: CETR Medarbejder: CETR 

 
Titel: Energieffektiviseringer i kommunale bygninger 
 
Forslagets indhold: 
Mange kommunale bygninger er i dag ikke energieffektive. Enkelte opvarmes stadig på gas, 
belysningen kan optimeres og varmen er ikke styret intelligent. Ny EU-lovgivning stiller desuden 
krav om årlige reduktioner i energiforbruget på 1,9% fra 2026. Hvis vi vil opnå det bedste 
resultat, skal der arbejdes strategisk og sammenhængende med energiforbruget. Der ønskes 
derfor ansat en intern energispecialist, som kan sikre besparelser på det samlede energibudget 
ved at gå strategisk til værks og vælge de rette tiltag. En intern ressource sikrer samtidig, at der 
arbejdes langsigtet. 
 
Hvis tiltaget gennemføres, kan Ringsted Kommune både bruge færre penge på energi i fremtiden, 
leve op til de kommende EU-krav og formindske klimaaftrykket.  
 
 2025 2026 2027 2028 2029 2030 231 
Investering 650 650 650 650 650 650 650 
Besparelse -65 -130 -260 -390 -520 -650 -650 
Effekt (t.kr.) 585 520 390 260 30 0 -130 

 
Besparelsen i energitiltag vil det første år tages på baggrund af planlagte investeringer (fx 
energibesparelse fra planlagte investeringer i solceller). Derefter skal investeringerne baseres på 
en investeringsplan, som energispecialisten laver i løbet af det første halvår. Planen skal 
indeholde investeringer med en tilbagebetalingstid på 10-15 år. Planen forelægges politisk.  
 
Det forventes, at der kan hentes større besparelser ind, end der lægges op til at lægge i kassen. 
Midlerne reinvesteres i yderligere energibesparende tiltag, hvorfor det forventes, at 
investeringsplanen på sigt er helt eller delvist selvfinansierende.  
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
 
Forslaget vil sikre en besparelse på det samlede energibudget i Ringsted Kommune. Fra år 7 vil 
der være en blivende positiv effekt på budgettet, der forventeligt vil stige over tid.  
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: Ingen 
 
 
Implementering og tidsplan: Primo 2025 
 
 
Hvilken type forslag er det? 

☒ Effektivisering           ☐ Servicereduktion              ☒ Andet:  

 
 

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 Bevilling i alt 
B2025 
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Investeringsudgifter 
Ansættelse af Energiteknolog  650 650 650 650 

 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst -65 -130 -260 -390 

Netto effekt 585 520 390 260 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

1 1 1 1 

 

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC 
 

Bevilling:  Ejendomsstaben  
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Anlægsønsker 
PBU-A-1 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: macan/Rune Medarbejder: (initialer) Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: ETABLERING AF PARKERINGSANLÆG GENNEM PARKERINGSFOND FOR 
ODINSVEJKVARTERET 
 
Forslagets indhold: 
Byrådet besluttede i november 2023 at stifte en parkeringsfond for Odinsvejkvarteret. Formålet 
var at skabe rammer for en moderne bydel, hvor den grønne kile fastholdes, og at skabe en 
parkeringsstruktur, hvor biler fylder mindre i byrummet. 
Med vedtægterne kan kommunen give dispensation fra områdets parkeringsnormer over for 
bygherrer og grundejere, for hvem det ikke er muligt at etablere et tilstrækkeligt antal 
parkeringspladser på egen grund. Med parkeringsfonden kan det sikres, parkeringsnormer 
overholdes samtidig med at grundejere får mulighed for at optimere anvendelsen af 
grundarealer. 
Økonomien til parkeringspladsernes etablering sikres gennem bidrag fra bygherrer og 
grundejere, som opnår dispensation. Parkeringsfonden er økonomisk isoleret fra kommunens 
øvrige økonomi. I det gældende regelsæt for kommunale parkeringsfonde er det anført, at 
erstatningsparkeringspladser skal anlægges med en hensigtsmæssig placering for de 
bidragsydende ejendomme. Der gælder endvidere, at erstatningsparkeringspladserne skal være 
anlagt senest fem år efter, at kommunalbestyrelsen har fritaget den eller de pågældende 
ejendomme for at opfylde de gældende bestemmelser om tilvejebringelse af parkeringsarealer 
på egen grund. Overholdes fristen ikke, skal bidraget betales tilbage til bidragsyderen. Den 
tidsmæssige bagkant betyder, at der sandsynligvis vil være behov for, at kommunen eller anden 
aktør går ind og finansierer etableringen af parkeringspladserne, hvorefter parkeringsfonden kan 
erhverve pladserne. 
Ud over den forventede etablering af boliger ved dunfabrikken, er det administrationens 
vurdering, at det vil være muligt at påbegynde opførsel af boligbyggeri i Odinsvejkvarteret fra 
2027/28. Da nybyggeri forventeligt vil blive opført over en længere periode, anbefaler 
administrationen, at der laves en parkeringsstrategi, der tager højde for mulig placering af anlæg 
under en parkeringsfond, organiseringsmodel og nødvendig kommunal opstartsfinansiering. 
For at kunne nå at etablere de nødvendige 130 pladser, som BY gav tilsagn om dispensation til 
ifm. byggeriet ved dunfabrikken i oktober 2023, anbefaler administrationen, at der afsættes 
midler til en parkeringsstrategi, samt erhvervelse af grund i 2025. Derudover anbefaler 
administrationen, at der i 2026 afsættes midler til udgifter i forbindelse med udarbejdelse af 
plangrundlag, samt projektering. 
 
På baggrund af parkeringsanalysen vil der blive skabt et billede af, hvordan finansieringen af et 
parkeringsanlæg kan gennemføres. Med afsæt i drøftelser med andre kommuner og aktører i 
markedet, kan det oplyses, at etableringen af et parkeringshushus forventes at koste i omegnen 
af 75 mio. kr. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Etableringen af et centralt parkeringsanlæg vil kunne understøtte en bedre udnyttelse af 
området, ligesom den vil kunne forbedre bykvaliteten i området. 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen. 
Implementering og tidsplan: 
2024-2028 
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Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Etableringen af en parkeringsstruktur med enkelte parkeringsanlæg ligger i forlængelse af 

planstrategien og klimaplanens målsætninger om at skabe nogle grønnere bydele, der indbyder 

til fællesskab og mere aktiv transport. 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Parkeringsstrategi  
Erhvervelse af grund 
Plangrundlag og undersøgelser (ejerfinansieret) 
Projektering 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 
 
 

 
 

300 
4.000 

 
 
 

80 
 

 
 
 
 

300 
150   

I alt  4.300 450   

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☒ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☐ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: Stor usikkerhed forbundet med hvor mange penge der kommer ind i p-fonden, inden for 
perioden hvor et p-anlæg senest skal stå færdig (grundet lovgivning). På nuværende tidspunkt er det ikke fastlagt hvor 
p-anlæg skal placeres, og dermed heller ikke hvilke grunde der specifikt skal købes, hvilket kan have indflydelse på 
prisen.  

Udvalg:  Plan og boligudvalget 

Center:  Center for Klima og Vækst 
Vej og Ejendomscenter 

Bevilling:  Anlæg 

 

  

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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PBU-A-2 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: (macan) Medarbejder: (initialer) Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Torpet  
 
Forslagets indhold: 
Der er afsat 1.550.000 kr. til Helhedsplan for Torpet som forventes dels at dække 
medarbejderressourcer, borgerinddragelse samt konsulentbistand til udarbejdelsen af 
helhedsplanen. Det er dog med afsæt i erfaringerne med Hulemarken blevet klart at det er 
nødvendigt allerede i forbindelse med udarbejdelsen af helhedsplanen at afsætte midler til en 
række undersøgelser. Det drejer sig om: 
 

• Trafikanalyse 
• Miljøvurdering 
• Støjanalyse 
• Vandhåndtering på helhedsplansniveau 

 
Herudover vil der senere i processen være et kommunalt ressourceforbrug i i forbindelse med 
den konkrete planlægning såvel som investeringer i infrastruktur. Disse udgifter er ikke dækket 
af dette anlægsskema.  
  
Afledte kommunalt ressourceforbrug i de efterfølgende år 

 2026 2027 2028 
Lokalplaner X   
Forbindelse over åen  X x 
Infrastruktur X X  
 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Undersøgelserne er nødvendige allerede på et så tidligt tidspunkt i processen for at sikre at 
intentionerne i helhedsplanen kan realiseres.  
 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen 
 
 
Implementering og tidsplan: 
 

1. kvartal 2025 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Forslaget understøtter rammer og retningslinjer for Torpet i Kommuneplan 2021-25, der 

udpeger området til udviklingsområde. 

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Udarbejdelse arbejdelse af div. undersøgelser  

 
 

1.000 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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I alt 
 

 
1000 

 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

Afledt drift 
Ingen - - - - 

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Center for Klima og Vækst Bevilling:  Anlæg 
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PBU-A-3 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: (MACAN) Medarbejder: (initialer) Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Bymidtepulje til udmøntning af bymidteplanen 
Dette forslag omfatter forslag om en pulje til udmøntning af bymidteplanen og skal ses i 
sammenhæng med forslaget om økonomi til en projektleder for bymidten.  
 
I budgetaftalen i 2023 blev der afsat en pulje til bymidten på samlet 1.750.000 i 24 og 25. 
I oktober 23 blev Rammer og retningslinjer for bymidten vedtaget og med afsæt heri er der 
igangsat en række arbejder, som puljen bidrager til finansiering af i 24 og 25: 

• Liv i stakladen 
• Udarbejdelse af lokalplaner 
• Analyse af parkeringsbehov og anlæg i forlængelse af reaktivering af p-fond 
• Medfinansiering af pilot projektet for den øst-vestgående sti (Projektet medfinansieres af 

Realdania) 
• Grøn strukturplan 

Herudover er der igangsat udarbejdelse af en mobilitetsplan for bymidten, der indeholder en 
cykelstiplan, en trafikplan. Arbejdet er finansieret via cykelstipuljen. 
Endelig er der igangsat midlertidige forskønnelse af adgangene mellem parkeringspladserne og 
Sankt Hansgade og Tinggade. 
For at komme fra plan til handling vil der i de kommende år være behov for at afsætte 
anlægsmidler. I de kommende år forventes der at skulle bruges midler og honorartimer, til 
udførsel af projektering og anlæg. Der skal bl.a. arbejdes med 

• byrum på den øst-vestgående sti,  
• en mere permanent forskønnelse af adgangene mellem parkeringspladserne og 

bymidten,  
• forskønnelse af byrum i bymidten,  
• bedre skiltning som gør det mere intuitivt at finde inde til og rundt i bymidten 
• Etablering af grønne byrum med afsæt i de centrale elementer i den grønne 

strukturplan  
• Forbedring af parkeringsfaciliteter, cykelforbindelser og trafikale løsninger.  

Det foreslås at der afsættes en pulje på 5 mio. kr. årligt, dog således at større projekter kan 
kræve separate anlægsmidler. Puljens anvendelse godkendes politisk ved frigivelse. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Forslaget vil bidrage til realisering af vigtige elementer i bymidteplanen. 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Bymidteplanens forskellige projekter, skal sikre, at alle og dermed også mennesker med 
handicaps og nedsat førlighed bliver en del af byen – og får glæde af bylivet.  
Implementering og tidsplan: 
Løbende 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 
En bæredygtig bymidte er et vigtigt element i en aktiv bosætningsstrategi for Ringsted 
Kommune og ligger i forlængelse af intentionerne i planstrategien og ønsket om at Ringsted 
over de kommende 10 år vokser til 40.000 indbyggere. Bymidten vil både i sig selv give rum 
for flere boliger, men er også en ud af fire vigtige elementer i en aktiv bosætningsstrategi for 
hele kommunen. 
Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Bruttoanlægsudgifter 
 

 
5000 

 
 

5000 
 

5000 
 

5000 
 

Afledt drift 
  

 
 
 

 
 

 
 

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  PBU/KMU 

Center:  CKV/VEC Bevilling:   
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PBU-A-4 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: (macan) Medarbejder: (initialer) Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Odinsvej  
 
Forslagets indhold: 
Odinsvejskvarteret er et omdannelsesområde og realisering af en helhedsplan afhænger derfor 
af en række for hold. Projektet er derfor blevet inddelt i forskellige faser: 

1. Etablering af nyt erhvervsområde.  
2. Analyse af karakteren af virksomhederne i Odinsvejskvarteret og en afdækning af 

sammenhængen mellem investeringer bebyggelsesprocent, idet dette sætter rammerne 
for realiseringen af helhedsplanen 

3. Udarbejdelsen af Helhedsplanen, herunder gennemførelsen af en række undersøgelser 
 
Rammerne for første fase – etableringen af et nyt grønt erhvervsområde – er indarbejdet i 
planstrategien og vil blive konkretiseret og udlagt i forbindelse med den kommende 
kommuneplan.  
 
Anden fase, analysen af virksomhedsmassen og sammenhængen til investeringerne i området 
er er på begyndt. Der er tale om en større analyse der kræver 1:1 Dialog med 
nøglevirksomheder. 
 
Der er i budget for 2023 og 2024 afsat i alt 1.750.000 kr. til udarbejdelse af helhedsplan for 
omdannelsen Odinsvejskvarteret. Dette dækker: 

• Projektledelse og medarbejderressourcer og fagligbistand til  
• Afdækning af virksomheder og ejer og lejer forhold i Odinsvejskvarteret 
• En analyse af de private investeringer i området 
• Udarbejdelse af helhedsplan 

 
Her ud over er der i budgetaftalen for 2024 afsat 720.000 til at rydde den grønne sti 
gennemkvarteret 
 
Erfaringerne fra Hulemarken har vist at det er nødvendigt allerede i forbindelse med 
udarbejdelsen af Helhedsplanen at udarbejde en række undersøgelser, det drejer sig om: 
 

• Miljøvurdering  
• Forureningsscreening  
• Trafikanalyse  
• Støjanalyse  

 
Herudover vil der senere i processen være et kommunalt ressourceforbrug i i forbindelse med 
den konkrete planlægning såvel som investeringer i den grønneinfrastruktur, parkeringsanlæg, 
samt infrastrukturtilkoblinger. Disse udgifter er ikke omfattet af dette anlægsskema. 
  
Afledte kommunalt ressourceforbrug i de efterfølgende år 
 

 2026 2027 2028 
Lokalplaner x   Parkeringsanlæg (Se andet 
budgetforslag) x X x 
Grøninfrastruktur  X x 
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Infrastruktur tilkoblinger  x x 
 
 
Undersøgelserne er nødvendige allerede på et så tidligt tidspunkt i processen for at sikre at 
intentionerne i helhedsplanen kan realiseres.  
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen 
 
 
Implementering og tidsplan: 
2025 og frem 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Forslaget understøtter rammer og retningslinjer for Odinsvejkvarteret i Kommuneplan 2021-25, 

der udpeger området til udviklingsområde. 

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Bruttoanlægsudgifter 
 
Div undersøgelser  
 
 
 
I alt 
 

 
 

1200 
 

 
1200 

 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

 
 
 

Afledt drift 
Ingen - - - - 

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  PBU 

Center:  CKV (Center for Klima og Vækst) Bevilling:  Anlæg 

 

  

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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PBU-A-5 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: 14.03.24 

Kontaktperson: Michael Paaske 
(MIPA) 

Medarbejder: Michael Paaske (MIPA) Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Forlængelse af indeklimapuljen 
 
Forslagets indhold: 
Byrådet har i budget 2021 bevilliget 3 mio. kr. årligt i årene 2022 til 2025 til forbedring af 
indeklimaet i kommunens bygninger. Med dette skema foreslås at puljen forlænges yderligere 3 
år.  
 
Administrationen har nu fået et overblik over indeklimaet i de kommunale bygninger, og der er 
udført en række tiltag på især skolerne. Der er dog stadig en række steder, hvor 
administrationen har afdækket, at der er behov for forbedringer for at leve op til gældende 
krav. 
 
Med udgangen af 2025 vil alle skoleklasser have fået installeret mekanisk ventilation. Mange af 
vores børnehaver mangler stadig mekanisk ventilation, eller de allerede opsatte 
ventilationsanlæg kan ikke opfylde lovens krav til luftskifte. 
 
Loven foreskriver, at luften ikke må indeholde mere CO2 end 1.000 ppm. 
 
Der har ved flere tilfælde været AT-påbud ved manglende opvarmet frisk luft. Ved etablering at 
korrekt ventilation i lokalerne, undgås AT-påbud med pålæg om udgift til eksamineret rådgiver, 
som er med til at fordyre ventilationsprojekterne. 
 
På skolerne er der problemer med overtemperatur fra tidligt forår til sent efterår. For høje 
temperaturer har stor indflydelse på indlæring. I lovgivningen står der, at en overskridelse i 
brugstiden på højst 100 timer om året må temperaturer være på 26 ⁰C, og højst 25 timer om 
året i brugstiden må temperaturen komme op på 27 ⁰C. 
 
I mange af vores syd og vestvendte klasselokaler er det vanskeligt at  overholde dette krav. 
 
Der er desuden steder med dårlig akustik i både skoler og børnehaver. Der bør derfor etableres 
mere støjdæmpning i både klasseværelserne på skolerne og i grupperummene i børnehaverne. 
 
Som konsekvens af, at der bliver monteret mekanisk ventilation i klasselokaler og grupperum 
samt solafskærmning på vinduer, så vil der også være en afledt driftsudgift til disse tiltag. Der 
er endnu ikke lavet beregninger på, hvilke former for ventilation eller solafskærmning der skal 
til, for at bringe indeklimaet i orden. Der kan derfor ikke estimeres et afledt driftsbudget.  
 
Mekanisk ventilation medfører øgede driftsudgifter, der ansøges i forbindelse med frigivelsen af 
anlægsbevillingerne, idet det ikke er muligt at estimere udgiften på nuværende tidspunkt.  
 
Administrationen vil fremlægge driftsønske for tiltag udført under indeklimapuljen til 
budgetprocessen for 2026. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Ved at sørge for, at indeklimaet optimeres i forhold til CO2 og temperatur, vil dette få 
indflydelse på elevers og småbørns indlæringsevne, samt lærernes og pædagogernes 
arbejdsmiljø. 
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Konsekvenser for handicapområdet:  
Ved etablering af især støjdæmpende materialer kan personer med hørehandicap bedre følge 
med i blandt andet undervisning. 
 
Implementering og tidsplan: 
Primo januar 2026 og løbende frem til 2030. 
 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Som byråd vægter vi, at børns menneskelige og faglige udvikling begynder tidligt og stimuleres 

i trygge og inspirerende læringsmiljøer. 

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 
 

 3.000 3.000 3.000 

Afledt drift 
Tekst     

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Vej og Ejendomscenter Bevilling:  Anlæg 

 

  

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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PBU-A-6 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: 12.03.24 

Kontaktperson: Anne Katrine 
Blond 

Medarbejder: (initialer) Medarbejder: JEBAS 

 
Titel: Hovedindgang på Kildeskolen 
 
Forslagets indhold: 
Kildeskolen ønsker at genetablere  den gamle hovedindgang på Kildeskolen. Der etableres en 
trappe og et mindre vindfang for reduktion af energiforbrug og trækgener. Vindfanget etableres 
hvor skolen tidligere har haft en hovedindgang. Med respekt for det arkitektoniske udtryk 
etableres hovedindgangen med støbt trappe og indgangen med glaspartier svarende til vinduer 
og glaspartier i resten af bygningen. Kildeskolens bygninger er ejet af Ringsted Kommune. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Etablering af en hovedindgang på Kildeskolen vil: 

- Lette og målrette brugernes færden på skolen. I perioden uden hovedindgang benyttes 
side-indgangene udelukkende, hvilket vanskeliggør tilsynet med elever og navigationen 
for mindre kendte brugere. 

- Styrke læringsmiljøet. Direkte kontakt ml. læringsmiljøet inde og læringsmiljøet ude 
giver bedre muligheder for at variere og differentiere undervisningen, og vil derfor 
bidrage til at styrke elevernes deltagelsesmuligheder. 

- Give skolen et mere logisk, harmonisk og attraktivt udtryk. Et velproportioneret og 
inviterende grundudtryk er en væsentlig del af en nærværende fortælling om 
landsbyskolens kulturarv, identitet og kvalitet. 

 
Etablering af en hovedindgang på Kildeskolen vil jf. ovenstående konsekvenser bidrage til 
realiseringen af: 

- Skolebestyrelsens vision for Kildeskolen 
- Pejlemærker for kvalitet i undervisningen 

 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen. 
 
Implementering og tidsplan: 
Fra beslutning og bevilling af midler til reetablering af hovedindgang kan arbejdet være færdigt 
inden for 12 måneder. F.eks.: Hvis beslutning træffes oktober 2024 og midlerne frigives i 
december 2024, kan hovedindgangen tages i brug omkring december 2025. 
 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 
Politiske beslutninger: 

- Vision for Ringsted Kommune 
- Landdistriktspolitik 
- Børne- og Ungepolitik 
- De skolepolitiske mål for Ringsted Kommunes folkeskoler 2023-2026 

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2024 2025 2026 2027 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Indretning og inventar 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 

850 
 

25 
   

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Afledt drift 
 
 

 
5 
 

5 5 5 

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  Undervisnings- og Fritidsudvalget 
Plan- og Boligudvalget 

Center:  Skolecenter 
Vej- og Ejendomscenter 

Bevilling:  Anlæg 
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PBU-A-7 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: Per Buchardt 
Pedersen (PEBR) 

Medarbejder: PEBR Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Midler til etablering af regnvandsforsinkelse fra RSC 
 
Forslagets indhold: 
Ved forundersøgelser af kloakkerne på Ringsted Sportscenter, i forbindelse med 
kloakseparering, har det vist sig, at regnvandsafledningen på 0,28 l/s for regnvandskloakkerne 
på Ringsted Sportscenter er overskredet. Afledningskoefficienten er fastsat af forsyningen og 
skal sikre, at det bagvedliggende system kan håndtere regnvandet. 
Ringsted Sportscenter skal overholde regnvandsafledningen til det offentlige regnvandssystem. 
Det medfører, at der skal etableres regnvandsforsinkelse i form af et forsinkelsesbassin, der 
holder vandet tilbage ved større regn- og skybrudssituationer. 
 
Løsninger er udarbejdet i samarbejde med en ekstern rådgiver og lavet på baggrund af en 
rapport. Løsningen går ud på at lave et bassin mellem parkeringspladsen ved Delingen og 
Eksercerpladsen, der også har en rekreativ værdi. Bassinet vil kun lejlighedsvis indeholde vand, 
når der fx har været store regnskyl. I dag står de såkaldte Ringstedtræer på området, men de 
kan blive stående. Forsinkelsesbassinet er udformet i samarbejde med Generationernes 
Samlingssted. Der er foretaget et budgetoverslag baseret på erfaringspriser fra lignende 
projekter. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Ved etablering af regnvandsforsinkelse kan regnvandsafledningen på 0,28 overholdes. 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Der er ingen konsekvenser for handicaprådet. 
 
Implementering og tidsplan: 
Det grundlæggende administrative arbejde foreslås opstartet primo 2025, således at arbejdet 
med renovering af spildevandskloakker kan opstartes medio 2025. 
 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 
Sunde og gode bygninger. Ved etablering af regnvandsforsinkelse kan regnvandsafledningen på 
0,28 overholdes. 
 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 
 

6000 
 

200 
 
 

   

Afledt drift 
Tekst     

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 

  



Anlægsønsker 

[28] 
 

PBU-A-8 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: 14.03.24 

Kontaktperson: Per Buchardt 
Pedersen(PEGP) 

Medarbejder: PEGP Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Midler til renovering og ændring af spildevandskloakker på RSC 
 
Forslagets indhold: 
I forbindelse med kloakseparering af de kommunale ejendomme er der foretaget 
forundersøgelser af kloakkerne på Ringsted Sportscenter. Det har vist sig, at spilde- og 
regnvandskloakkerne på Ringsted Sportscenter er stærkt nedslidte og trænger til renovering. 
De er også komplekse, da der løbende er foretaget ændringer og udbygning af 
kloakledningerne over flere år, uden at de er blevet registret. 
 
Derfor søges der om midler til renovering og omlægning af de eksisterende 
spildevandskloakker på Ringsted Sportscenter. 
 
Kloakkerne er gennemgået af en ekstern rådgiver og på baggrund af en rapport er der 
foretaget et overslag baseret på erfaringspriser fra lignende projekter. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Ved renovering og omlægning af spildevandskloakkerne, vil kvaliteten af ledningerne højnes, 
og behovet/frekvensen for servicering af ledningerne vil falde. 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Der er ingen konsekvenser for handicapområdet. 
 
Implementering og tidsplan: 
Det grundlæggende administrative arbejde foreslås opstartet primo 2025, således at arbejdet 
med renovering af spildevandskloakker kan opstartes medio 2025. 
 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 
Sunde og gode bygninger. 
 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 
 

5.000 
 

250 
 
 

10.000 
 

500   

Afledt drift 
Tekst     

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Center:  Vej- og Ejendomscenter Bevilling:  Anlæg 
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PBU-A-9 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed      dato) 

Kontaktperson: Per Buchardt 
Pedersen(PEGP) 

Medarbejder: PEGP Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Midler til renovering af spildevandskloakker på Valdemarskolen 
 
Forslagets indhold: 
Ved forundersøgelser af kloakkerne på Valdemarskolen i forbindelse med kloakseparering, har 
det vist sig, at spildevandskloakkerne på hele Valdemarskolen er i meget dårlig stand, og står 
til en kraftig renovering inden for de næste 1 – 2 år. 
Renoveringen vil omfatte dels udskiftning af sammenfaldne kloakledninger, samt strømpeforing 
af rør der er skadet i mindre omfang. Rottespærre vil blive monteret. 
 
Kloakkerne er gennemgået af en ekstern rådgiver og på baggrund af en rapport er der 
foretaget et overslag baseret på erfaringspriser fra lignende projekter. Renoveringen bør ske i 
sammenhæng med den forestående separatkloakering for at få den samlet set mest effektive 
og billigste proces. Separatkloakering bør påbegyndes i 2025, så regnvandet er fjernet fra 
spildevandskloakken inden 2026. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Ved renovering af spildevandskloakkerne på Valdemarskolen, vil det minimere sætninger i 
belægningerne på Skolens område, samt fjerne risici for opstuvning af spildevand i kældrene. 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Der er ingen konsekvenser for handicaprådet. 
 
Implementering og tidsplan: 
Det grundlæggende administrative arbejde foreslås opstartet primo 2026, således at arbejdet 
med renovering af spildevandskloakker kan opstartes medio 2026, når regnvandet er separeret 
fra.  
 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 
Sunde og gode bygninger. 
 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 
 

 

7500 
 
 

375 
 

7500 
 
 

375 
 

 

Afledt drift 
Tekst     

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Udvalg:  Plan- og Boligudvalget 

Center:  Vej- og Ejendomscenter Center:  Vej- og Ejendomscenter 
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PBU-A-10 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: 14.03.24 

Kontaktperson: MWAK Medarbejder: (initialer) Medarbejder: JEBAS 

 
Titel: Parkering ved Søsportshjørnet 
 
Forslagets indhold: 
Ved budgetforhandlingerne for 2024 blev Byrådet forelagt et budgetønske vedrørende udvikling 
af Søsportshjørnet. ”Ny forbedret parkering ved ankomsten til Søsportshjørnet med plads til 
flere besøgende” var et af underpunkterne. Byrådet besluttede, at dette underpunkt blev til en 
hensigtserklæring om oplæg til flere parkeringspladser omkring Søsportshjørnet, som skal 
indgå i budgetforhandlingerne for 2025. 
 
Umiddelbart er der flere forskellige muligheder for at øge antallet af parkeringspladser ved 
søsportshjørnet. Kendetegnende for dem alle er dog, at det i dag er muldarealer, der enten er 
tidligere markjord eller flade åbrinker. Det vil derfor være nødvendigt med en række 
jordbundsprøver for at fastslå, hvad de enkelte delområder skal bearbejdes, hvis der skal 
anlægges parkeringspladser. Administrationen vil derfor anbefale, at der afsættes 550.000 kr. 
til skitsering/projektering og prøvetagninger ved ekstern rådgiver, samt 2 mio. kr. til 
anlæggelsen af parkeringspladser. Efter skitsering og prøvetagning vil flest mulige 
parkeringspladser blive projekteret og anlagt inden for den anlægsramme som der er givet.  
Der er ca. 34 parkeringspladser i dag. En opstramning/udvidelse af de eksisterende 
parkeringspladser og etablering af en vendeplads vil give 7-10 ekstra pladser, og der kan 
etableres yderligere 12-18 parkeringspladser. Så i alt en forøgelse på 19-28 parkeringspladser. 
 
Dette budgetønske indeholder ikke en opretning af belægningen på de eksisterende 
parkeringsarealer, og heller ikke forbedret adgangsforhold. De eksisterende forhold er nedslidte 
og Ejlstrupvej, som er adgangsvej, er snæver (ca. 3 m bred). Øges trafikmængden til 
Søsportshjørnet bør der anlægges vigepladser på vejstrækningen.  
Ca. 630 m af denne del af Ejlstrupvej er offentlig vej, mens de ca. 320 m nærmest søen, samt 
parkeringspladserne, er privat fællesvej med kommunen som ejer.  
 
Det vil koste ca. 200.000 kr. at skitsere og anlægge to vigepladser på strækningen. 
Det vil koste ca. 450.000 kr. at genoprette de eksisterende forhold. 
 
Dette er ikke inkluderet i anlægsønsket 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Forslaget vil forbedre borgernes muligheder for natur- og friluftsaktiviteter ved Søsportshjørnet 
samt sikre, at det er nemmere og mere sikkert at komme til området. 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen. 
 
Implementering og tidsplan: 
Udarbejde oplæg, samt projektering i 2025 
Anlægsarbejder i 2025-2026 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Ringsted – Lev og hver tilgængelig. 

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Skitsering og projektering 
Anlæg 
 
Heraf internt honorar  
 

2.550 
 

550 
2.000 

 
100 

 
 
 
 

  

Afledt drift 
 0 25 25 25 

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☐ Middel risiko  
☒ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 

Udvalg:  Plan- og Boligudvalget 

Center:  Vej og Ejendomscenter Bevilling:  Anlæg 
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PBU-A-11 Udfyldes af Vej- og Ejendomscentret Udfyldes af Økonomienheden 

Gennemgået i Vej- og Ejendomscenter:  
(dato)  

Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: RUMCH Medarbejder: MIPA Medarbejder: (initialer) 

 
Titel: Renovering af Nørregade 100 
 
Forslagets indhold: 
Nørregade 100 har gennem en årrække trængt til en gennemgribende renovering med bl.a. nyt 
tag, reparation af udvendige søjler og bjælker, etablering af forsatsvinduer, omfugning af 
murværk, nyt ventilationsanlæg samt renovering af kloakkerne. Da det forventes at 
administrationen skal blive i bygningerne fremover vil det være nødvendigt at igangsætte 
renoveringen. 
 
Skønnet økonomi for en renovering: 

1. Nyt tag inkl. tagrender og nedløb 12,5 mio. kr. 
2. Renovering af betonsøjler og beton bjælker 7,5 mio. kr. 
3. Udskiftning af ventilationsanlæg 2,5 mio. kr. 
4. Omfugning af murværk 5,5 mio. kr. 
5. Etablering af forsatsvinduer 3,5 mio. kr.  
6. Strømpeforing / renovering af eksisterende kloaker under bygningen 2,5 mio. kr. 

 
Hvis bygningen indvendigt skal moderniseres og energiforbedres vil det kræve yderligere 
midler.  
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet:  
Bygningen har gennem flere år været utæt og der falder jævnligt betonskaller ned fra de 
udvendige søjler og bjælker. 
Medarbejderne klager over kulde fra vinduerne om vinteren samt meget varme kontorer om 
sommeren. 
Ventilationsanlægget er nedslidt og virker ikke optimalt. 
 
Dette er alt sammen med til, at medarbejderne ikke trives i bygningen. Ved en renovering kan 
der skabes trygge arbejdsvilkår samt et godt indeklima. Dermed vil der også blive givet en 
bedre service for de borgere der bliver betjent fra Nørregade 100. 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen konsekvenser for handicapområdet 
 
Implementering og tidsplan: 
 
Med en bevilling til renovering af Nørregade 100 vil man kunne begynde arbejdet primo 2025 
og afslutte det 2026. 
 
Politisk udgangspunkt for forslaget (eks. Vision, politikker, politisk beslutning mv.)? 

Ejendomspolitik – Ejendommene skal bevare deres værdi og Ejendommene skal være sunde og 

miljørigtige 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Bruttoanlægsudgifter 
 
Heraf internt honorar  
Tekst 
 

15000 
 

500 
 
 

20000 
 

500 
 
 

  

http://ringsted.dk/sites/default/files/kommunen_-_politikker_planer/ringsted_kommune_vision_2014.pdf
https://ringsted.dk/politikker-planer
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Afledt drift 
Tekst     

     
Vurdering af risici i anlægsomkostninger:  ☐ Høj risiko 

☒ Middel risiko  
☐ Lav risiko 

Beskrivelse af risici: (skal udfyldes, hvis der vurderes at være høj eller middel risiko) 
Bygningen er ikke gennemgået for miljøskadelige byggematerialer 

Udvalg:  Plan- & Boligudvalget 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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PBU-A-12 Udfyldes af Økonomienheden 
Gennemgået i Økonomienhed: (dato) 

Kontaktperson: PADR Medarbejder: PADR 

 
Titel: Undersøgelse af mulighederne for investering i grøn energi på Sportscenteret 
 
Forslagets indhold: Dette forslag er baseret på Hensigtserklæring nr. 10 fra budgetaftale 
2024-2027, der lyder:  
”Mulighederne for investering i grøn energi på Sportscenteret, der har til formål at nedbringe 
driftsudgifterne undersøges. Der udarbejdes forslag til budgetforhandlingerne for 2025." 
 
Mulighederne for investering i grøn energi på Sportscenteret, der skal nedbringe driftsudgifterne 
ønskes undersøgt. Undersøgelsen skal resultere i konkrete forslag til budgetforhandlingerne for 
2026-2029. 
 
Dette er et for-projekt med formål at gennemgå Sportscenterets tekniske anlæg for at 
undersøge og vurdere muligheder for at reducere det samlede energiforbrug.  Følgende 
parametre vil indgå: 

• Vandbehandlingsanlæg 
• Ventilationsanlæg 
• Brugsvandsanlæg 
• Varmeanlæg 
• Belysningsanlæg 
• Overdækning af bassiner  
• Energibesparelse ved ændring af driftsparametre  

 
I Budgetaftale 2024-2027 blev der afsat 192.000 kr. til at undersøge muligheden for at 
genanvende returskyllevand. Dette forslag overlapper ikke med den igangværende 
undersøgelse. 
 
Rapportering  
Der vil blive udarbejdet mulige tiltage for hvert af de ovennævnte punkter med tilhørende 
skønnet anlægsøkonomi og årlig forventet energibesparelse. Besparelsen effektueres i den 
enhed, som har budgettet. 
 
Tiltaget underbygger klimaplanens mål om ”Vores By og boliger – det bebyggede miljø”. 
 
Konsekvenser for serviceniveau og kvalitet: 
Vil give en mere grøn og energi optimeret drift samlet af Sportscenteret. 
 
Konsekvenser for handicapområdet:  
Ingen. 
 
Implementering og tidsplan:  
Primo 2025 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Effektivisering           ☐ Servicereduktion              ☐ Andet:  

 
 

 

Økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 Bevilling i alt 
B2025 
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Investeringsudgifter 
Tekst 300    

 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst     

Netto effekt 300    

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

0    

 

Udvalg:  Plan og Boligudvalget 

Center:  Vej- og Ejendomscenter Bevilling:  Ejendomsstaben  
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Forslag fra partierne 
Socialdemokratiet 

Parti:  
Socialdemokratiet  

Nr. PBU-A-A1 
 

Titel:  
Ny skole i stedet for Valdemarskolen 
Baggrund og ønsket effekt: 
Valdemarskolen er ikke gearet til en skole anno 2024.  
Samtidigt ser vi massere af potentiale i at bygningerne der i dag huser Valdemarskolen kan indgå i 
den aktuelle bymidteplan. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
Den nuværende Valdemarskole har vi et ønske om kan indgå i den meget aktuelle bymidteplan, og 
ønsker derfor at få et kvalificeret bud på hvad man vil kunne bruge Valdemarskolen til og evt. 
salgspris hvis man vælger at sælge Valdemarskolen. 
Socialdemokratiet ønsker som erstatning for Valdemarskolen at få kvalificeret hvad det vil koste at 
bygge en ny skole på den tomme grund i Kaserne område.  
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Administrationen vurderer, at der for at finde den bedste løsning for Valdemarskolen, skal udarbejdes en 
analyse, der kan vise om den bedste løsning er nybyggeri eller gennemgribende ombygning af de 
eksisterende bygninger. Det kan således være mere hensigtsmæssigt med en gennemgribende renovering, 
der desuden vil have et mindre klimaaftryk. De nuværende bygninger kan være svære at omdanne til 
meningsfulde formål. 
 
Tilsvarende byggeri af skoler på bar mark i andre kommuner ligger på mellem 200 – 300 mio. kr.  
 
Administrationen vurderer, at der skal udarbejdes et detaljeret beslutningsgrundlag, der redegør for projektets 
indhold, forudsætninger, baggrund og økonomi før der kan tages stilling til hvad der er den bedste løsning og 
dermed det endelige anlægsbudget. Som en del af dette arbejdes der med, hvad en mulig omdannelse 
Valdermarskolen kan anvendes til. 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
2025 Udbud af bygherrerådgivning, udarbejdelse af beslutningsgrundlag, ideoplæg og byggeprogram 
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Konsekvenser for handicapområdet: 
 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst 2.500    

Indtægter 
Tekst     

I alt 2.500    

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC 
 

Bevilling:   

 

  



Forslag fra partierne 

[40] 
 

Parti:  
Socialdemokratiet  

Nr. PBU-A-A2 
 

Titel:  
Tilbagekøb af ridehallen 
Baggrund og ønsket effekt: 
Socialdemokratiet ønsker at Ridehallen igen kan blive Ringsted Kommunes.  
Socialdemokratiet mener det vil give en god effekt og kan se mange gode synergier i at den 
nuværende Ridehal kan omdannes til frivillighus. Samtidigt vil ridehallen kunne blive et aktiv for en 
evt. kommende skole og musikskolen.  
 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
Samtidigt ønsker vi et bud på hvad det vil koste at få omdannet ridehallen til frivillighedshus.  
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Nuværende ejer af Ridehallen beliggende Regimentet 5, 4100 Ringsted har meddelt, at de ikke ønsker at 
gennemføre det ombygningsprojekt, de har fremlagt i forbindelse med købet. I den forbindelse har Ringsted 
Kommune mulighed for at gøre brug af en indarbejdet tilbagekøbsret. Ejendommen kan dermed købes tilbage 
for kr. 2,3 mio. 
 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
Ejendommen vil kunne overtages snarest. 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst 2.300    

Indtægter 
Tekst     

I alt 2.300    
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Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC 
 

Bevilling:  Anlæg 
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Konservative 

Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C1 
 

Titel: Nyt klubhus og dertilhørende faciliteter til Benløse IF. 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Oplægget er sendt til kommunen og det politiske system. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Med udgangspunkt i oplægget ”Udbygning af foreningsfaciliteter, Benløse Idrætsforenings 
bud på en fremtidssikring af faciliteterne ved Benløsehallen” 

Etableringsomkostninger: 11,5 mio. kr. 

Driften estimeres til 300.000 kr. årligt på baggrund af nuværende oplysninger. 
Der tages forbehold for manglende viden omkring rengøringsniveau, antal teknisk anlæg 
herunder brand og tyverisikring sikring samt klimaskærmen for bygningen 
Når projektet er beskrevet detaljeret, skal afledt drift revideres og det endelige budget kan 
lægges. 
Hvis der skal arbejdes med udvidelse og forbedring af faciliteterne i BIF’s klubhus, bør der 
samtidig ske en helhedsvurdering af omklædningsfaciliteter og lokaler til Byskovskolens 
undervisning.  
Skolen omklædningsrum ligger i kælderetagen, uden mulighed for niveaufri adgang. På sigt 
må det forventes at der i skolen vil være elever med bevæg-handicap, som får brug for 
omklædningsfaciliteter med niveaufri adgang. 
 
I et helhedssyn vil der med forslaget være en endnu dårligere lokale udnyttelse end tilfældet 
er i dag. Der er en lang række ledige lokaler i skolen fra kl 13/14 om eftermiddagen og i 
weekenden, mens det ser ud til at de lokaler BIF råder over står ledige frem til kl. 15 på 
hverdage. 
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Administrationen anbefaler en dialog mellem forening og Byskovskolen. Det anbefales af 
administrationen, at der udarbejdes en egentlig kapacitetsanalyse inden der træffes endelig 
beslutning.  
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
Implementering og tidsplan:  
• Projektering kan startes 2025 
• Tilbygningerne kan tages i brug ultimo 2026 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Udgifter 
Anlæg 
Afledt drift 

 
11.500 

300 

 
 

300 

 
 

300 

 
 

300 
Indtægter 
Tekst     

I alt 
Anlæg 
Afledt drift 

 
11.500 

300 

 
 

300 

 
 

300 

 
 

300 
Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C2 
 

Titel: Udvidelse af tilskuerantal i hal a jf. helhedsplan. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
Hvad koster det i 2024 priser? 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Helhedsplanen er fra 2012  

Der er efterfølgende blevet bygget gymnastikhus og rambla. Det betyder, at helhedsplanens 
placering af tilskuerpladser i Hal a ikke kan gennemføres som beskrevet på grund af 
brandforhold. 

Det anbefales at der i første omgang afsættes 500.000 til undersøgelse af muligheder for 
udvidelse af tilskuerantal i hal A. Til budget 2026-2029, vil der da blive fremlagt et egentligt 
anlægsforslag. 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Anlæg 

 
500    

Indtægter 
Tekst     

I alt 500    

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
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Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C3 
 

Titel: Ny kampbane + tribune til Ringsted Sportscenter (Fodbold). 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
Hvad koster det i 2024 priser? 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
En ny kampbane i kunstgræs med korkgranulat, estimeres at koste 10 mio. kr.  
En tribune med overdækning til 1.000 tilskuere estimeres at koste 10,5 mio. kr. 
 
Det anbefales, at der laves et skitseprojekt til politisk godkendelse for at fastslå hvilken 
kapacitet og type tribune, der ønskes.  
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
Tidsplan: 
Udbud for rådgiver og projektering i 2025. 1,5 mio. kr.  
Udbud for entreprenør og anlægsarbejder i 2026 19 mio. kr. 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Anlæg 

 
1.500 

 
19.000   

Indtægter 
Tekst     

I alt  
1.500 

 
19.000   

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 
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Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C4 
 

Titel: Pulje til forbedring af vores skolers indendørsfaciliteter 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Pulje til forbedring af vores skolers indendørsfaciliteter: Skoletoiletter, klasselokaler, fællesarealer, udluftning. 
10.000.000 over de næste 5 år. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Der er nu en pulje på 3 mio. til indeklima, der bl.a. bruges til etablering af mekanisk 
ventilation på skoler og alle øvrige bygninger. Et andet budgetønske indeholder en ønsket 
forlængelse af denne pulje, der ophører efter 2025. Projekter til ombygning, modernisering 
og forbedring af indendørsfaciliteter vil skulle defineres i tæt samarbejde mellem VEC og de 
enkelte skoler og skolecentret. 2 mio. kr. årligt. 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Anlæg 

 
2.000 

 
2.000 

 
2.000 

 
2.000 

Indtægter 
Tekst     

I alt  
2.000 

 
2.000 

 
2.000 

 
2.000 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 
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Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C5 
 

Titel: Trafikale udfordringer ved Nordre Ringvej 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Der afsættes 10.000.000 til løsning af de trafikale udfordringer ved Nordre Ringvej. Pengene 
lægges i en pulje, som løbende spares op til dette formål. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Anlæg 10.000 10.000 10.000 10.000 

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
 
Det antages, at der henvises de trafikale problemer ved rundkørslen Nordre 
Ringvej/Nørregade/Kaserne Parkvej.  
 
På Klima- og Miljøudvalget mødet d. 13. december 2023, pkt. 7. blev det vedtaget, at der 
skulle foretages nye trafikundersøgelser i området. Administration afventer disse for at 
kunne vurdere hvilken løsning der er behov for. En del af de afsatte midler vil kunne 
finansiere en sådan undersøgelse, der vil kunne udmønte sig i et oplæg til politisk 
beslutning.  
 
Det er tidligere vurderet at en ombygning af den store rundkørsel vil koste mellem 40 og 150 
mio. kr. Beløbet skal finansieres inden for anlægsrammen på ca. 110 mio. kr. pr år.  
 
En igangsætning af et projekt for krydset Nordre Ringvej/Amtstue Allé/Klostervangen bliver 
behandlet af byrådet d. 13. maj. 10 mio. kr. årligt. 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
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Udgifter 
Anlæg 10.000 10.000 10.000 10.000 
Indtægter 
Tekst     

I alt 
10.000 10.000 10.000 10.000 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C6 
 

Titel: Bymidteplanen 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
2.000.000 til det videre arbejde med bymidteplanen. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 2.000    

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Ingen bemærkninger. 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst     

I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:   

Center:   Bevilling:   
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C7 
 

Titel: Salg af bane 8 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Salg af bane 8 til finansiering af bedre sportsfaciliteter for blandt andet fodbolden. 2024 priser. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Matr.nr. 61r Ringsted Markjorder.  
Areal: 18.108 kvm.  

Arealet er pt. lokalplanlagt til offentligt formål. Et frasalg vil kræve et nyt plangrundlag, og her 
vil boliger umiddelbart være oplagt.  
Afhængig af hvad en ny lokalplan vil tillade, vurderes salgsprovenuet at lægge i niveauet kr. 
xx mio. ekskl. moms. (Der henvises til lukket bilag.) 

Kommunale anlæg til nye faciliteter indgår i anlægsrammen med bruttobeløbet, uanset 
finansieringskilde. 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst     
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I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C8 
 

Titel: Salg af kommunens jord 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Salg af kommunens jord, der i dag forpagtes ud til landbrug. 
Kommunen har en lang række jordstykker rundt om i kommunen. Vi kunne godt tænke os 3 bud på marker, der 
kunne sælges til private for at finansiere anlægsønsker. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

1) 
Del af matr. 4 ag m.fl. Høm By, Høm 
Ca. 17 hektar syd for Høm.  
Nuværende indtægt for forpagtning er ca. kr. xxx kr. årligt. (Der henvises til lukket bilag.) 

Ikke omfattet af kommuneplanramme. 
Forventet salgsprovenu: Kr. xx mio. (Der henvises til lukket bilag.) 

2) 
5cr Vigersted by, Vigersted  
13 hektar ved Vigersted.  
Nuværende indtægt for forpagtning er ca.  xxx kr. årligt. (Der henvises til lukket bilag.) 

Ikke omfattet af kommuneplanramme. 
Forventet salgsprovenu: xx mio. kr. (Der henvises til lukket bilag.) 

 
3) 
Matr.nr. 8e Vetterslev By, Vetterslev  
2,4 hektar nord for Vetterslev.  
Nuværende indtægt for forpakning er ca. xx kr. årligt. 
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Udlagt i kommuneplanen til boliger. Ved et salg anbefales det, at dette udlæg flyttes til den 
sydlige del af Vetterslev, hvor Ringsted Kommune også ejer et areal.  
Forventet salgsprovenu: xxx Kr. (Der henvises til lukket bilag.) 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst     

I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 

 

  



Forslag fra partierne 

[57] 
 

 

Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-A-C9 
 

Titel: Salg af kommunale ejendomme 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Salg af kommunale ejendomme, der i dag lejes ud til private.  
Kommunen har en række ejendomme, der lejes ud til private boliger. Vi kunne godt tænke os 3 bud på 
ejendomme, der kunne sælges til private for at finansiere anlægsønsker. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
(Der henvises til lukket bilag.) 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst     

I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:   
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Center:   Bevilling:   
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Parti: Konservative 
 

Nr. PBU-I-C1 
 

Titel: Solceller 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Solceller på flere af kommunens ejendomme. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☐ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☒ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkning 
 
Forudsætningen for at opsætte flere solceller på kommunale ejendomme er oprettelse af et 
selskab, der ejer solcellerne og anden vedvarende energi. Selskabet driver solcellerne og 
sælger strømmen, og giver kommunen mulighed for at opsætte større kapacitet på 
bygningerne, end den enkelte bygning har behov for. Provenuet kan anvendes til 
reinvestering i vedvarende energi. Der kan ikke trækkes provenu ud af selskabet. Det 
anbefales, at selskabet oprettes som et selvstændigt selskab, hvorved det bliver muligt at 
benytte det fulde provenu til etablering, drift og forbedring af eksisterende vedvarende 
energi.  
 
Solceller kan etableres ved at opsætte separate solceller på tage af kommunale ejendomme 
eller som et egentligt solcelletag med integrerede solceller som er selve taget på bygningen.  
Opsætning af solceller eller egentligt solcelletag kan fx ske i forbindelse med udskiftning af 
tag på en kommunal bygning eller som et separat projekt. 
 
Opsætning af solceller er særlig fordelagtigt sammen med etablering af varmepumpe i de 
områder, hvor der i dag bruges naturgas som opvarmning og der ikke bliver etableret 
fjernvarme. 
 
Opsætning af solceller på kommunale ejendomme vil skulle ske over en årrække, hvilket 
bedst vil kunne gennemføres ved etablering af en fast årlig anlægspulje på 2 mio. i 4 år til 
konvertering af fossile varmekilder samt etablering af solceller. Herefter skal selskaber hvile 
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i sig selv, og bidrage til størst mulig grad af grønne strøm. 1,3 mio. kr. i 2025. 2,0 mio. kr. i 
efterfølgende år.   
 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst 1.300 2.000 2.000 2.000 
Indtægter 
Tekst     

I alt 
1.300 2.000 2.000 2.000 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Ejendomsstab  
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SF 

Parti: SF 
 

Nr. PBU-A-F1 
 

Titel: Solceller på kommunale ejendomme 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
For at understøtte den grønne omstilling og målene i klimaplanen foreslår vi at Ringsted Kommune opsætte 
solceller på de kommunale ejendomme, hvor det er muligt. 
Nye regler gør det nemmere at anvende kommunens tage til grøn strømproduktion. Tidligere skulle kommunen 
oprette et selvstændigt selskab, for hver ejendom, der lagde tag til solcelleanlæg, men nu kan det lade sig gøre 
lave ét samlet selskab for alle kommunens ejendomme.  
Vi ønsker derfor at få afklaret mulighederne for, hvordan Ringsted Kommune i samarbejde med Ringsted 
Forsyning kan udvikle grøn strøm, fra solcelleanlæg på Kommunens ejendomme. 
 
 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
Med dette forslag ønsker vi, at der afsættes midler til at få undersøgt mulighederne og lavet en plan for, 
hvordan der i samarbejde med Ringsted Forsyning kan laves grøn energi fra kommunale ejendomme i 
Ringsted Kommune. 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter     

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Forudsætningen for at opsætte flere solceller på kommunale ejendomme er oprettelse af et selskab, der ejer 
solcellerne og anden vedvarende energi. Selskabet driver solcellerne og sælger strømmen, og giver 
kommunen mulighed for at opsætte større kapacitet på bygningerne, end den enkelte bygning har behov for. 
Provenuet kan anvendes til reinvestering i vedvarende energi. Der kan ikke trækkes provenu ud af selskabet. 
Det anbefales, at selskabet oprettes som et selvstændigt selskab, hvorved det bliver muligt at benytte det fulde 
provenu til etablering, drift og forbedring af eksisterende vedvarende energi.  
 
Solceller kan etableres ved at opsætte separate solceller på tage af kommunale ejendomme eller som et 
egentligt solcelletag med integrerede solceller som er selve taget på bygningen.  
Opsætning af solceller eller egentligt solcelletag kan fx ske i forbindelse med udskiftning af tag på en 
kommunal bygning eller som et separat projekt. 
 
Opsætning af solceller er særlig fordelagtigt sammen med etablering af varmepumpe i de områder, hvor der i 
dag bruges naturgas som opvarmning og der ikke bliver etableret fjernvarme. 
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Opsætning af solceller på kommunale ejendomme vil skulle ske over en årrække, hvilket bedst vil kunne 
gennemføres ved etablering af en fast årlig anlægspulje på 2 mio. i 4 år til konvertering af fossile varmekilder 
samt etablering af solceller. Herefter skal selskaber hvile i sig selv, og bidrage til størst mulig grad af grønne 
strøm.  
 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Udgifter 
Rådgiver samt anlæg 
Heraf interne 

 
1.300 

75 

 
2.000 

75 

 
2.000 

75 

 
2.000 

75 
Indtægter 
Tekst     

I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:   

Center:   
 

Bevilling:   
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Parti: SF Nr. PBU-A-F2
 
 

Titel: Forskønnelse af trapper og passager i bymidten 
 
Vi gentager også dette forslag fra sidste år: 
I Ringsted er der flere trapper og passager fra p-pladser til ”strøggaderne”, der binder byen sammen på tværs. 
Det skal være en god oplevelse at komme fra parkeringspladsen til handelsgaderne i bymidten. Den korte 
konklusion er, at det kan blive meget bedre og mere indbydende end det gør i dag – og det vil vi gerne slå et 
slag for. Forslaget går på både at se på forskønnelse og tilgængelighed. 
 

 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 300 300   

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Der bliver i forbindelse med Bymidteprojekterne set på adgange fra p-pladser til bymidtens handelsgader og 
pladser. Der er dog ikke afsat anlægsøkonomi. Der kan med fordel afsættes en pulje til forskønnelse. 
Adskillige af passagerne er dog private, så en forskønnelse skal ske i et samarbejde med ejerne. 

Der vil være et stort potentiale i at forskønne forbindelser mellem p-pladser og byens strøggader.  
 
De foreslåede trapper er netop kendetegnet ved at være i orden belægningsmæssigt mm. Trappeforløb 
mangler blot en visuelt/ æstetisk løft – noget særligt for stedet.  
 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
2025 
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Konsekvenser for handicapområdet: 
 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst 500 500 500 500 

Indtægter 
Tekst     

I alt 500 500 500 500 

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC 
 

Bevilling:  Anlæg 
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Venstre 

Parti: Venstre 
 

Nr. PBU-A-V1 
 

Titel: Anlægspulje til foreningslivet 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
De mange frivillige foreninger er med til at gøre Ringsted Kommune til et spændende sted at 
bo og leve. 
For at understøtte foreningslivet skal kommunen stille gode faciliteter til rådighed i både by 
og på land. En del foreningsfaciliteter er imidlertid nedslidte og trænger til en opdatering for 
at leve op til brugernes krav. 
Inspireret af landsbypuljen, vil Venstre derfor foreslå at der afsættes en anlægspulje på 1,5 
mio. kr. årligt, som foreningslivet selv er med til at prioritere til brug for fx smårenoveringer 
eller mindre udvidelser. 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Anlæg 1.500 1.500 1.500 1.500 

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Foreningslivet benytter sig i dag af kommunale lokaler og anlæg som stilles vederlagsfrit til 
rådighed, eller lokaler som foreningen selv ejer eller lejer. Nogle foreninger er godkendt til 
lokaletilskud jf. Folkeoplysningsloven. Der vil være visse foreninger/lokaler som ikke kan 
komme i betragtning til dette forslag. Det vil være foreninger som er i lejede lokaler. En 
opgradering af lejede lokaler vil i dette tilfælde være op til udlejeren. 
 
Det kan overvejes, om der skal være et organ som prioriterer i eventuelle ansøgninger. Det 
kan fx være Folkeoplysningsrådet, idet dette råd repræsenteres af frivillige foreningsledere 
fra både idræt, spejdere, handicapidræt, aftenskoler og øvrige foreninger under 
Folkeoplysningsloven.  
 
Endvidere kan det overvejes, at der udarbejdes retningslinjer som der dels kan ansøges ud 
fra, og dels administreres efter.  
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En opmærksom kan også være, om/hvordan en pulje som denne skal samtænkes med 
vedligeholdelses-, genopretnings- eller anlægsprojekter, der er sat i gang eller påtænkes fra 
kommunens side. En forbedring eller udvidelse af en bygning bør således koordineres, så 
der ikke laves forbedringer på en bygning, der burde udgå.  
 
Der bør også tages hensyn til, at såfremt der skal laves tilbygning af eksisterende 
bygningsmasse skal der afsættes nogle af midlerne til f.eks. arkitekt eller rådgiver. 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 

Udgifter 
Tekst     

Indtægter 
Tekst     

I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 

Center:  VEC Bevilling:  Anlæg 
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Parti: Venstre 
 

Nr. PBU-A-V2 
 

Titel: Skabe liv og lyst til ophold i bymidten 
 
Baggrund og ønsket effekt: 
Byrådet arbejder med en Bymidteplan – strategiske indsatser med fokus på at skabe 
sammenhæng og liv i bymidten. Venstre vil gerne understøtte dette arbejde ved at sikre og 
vedligeholde udstyr som sikrer en god oplevelse i bymidten. 
I Venstre kunne nogle oplagte nye initiativer være fx  

• en ny og spændende legeplads ved Tingstedet – gerne skabt via (med)finansiering 
fra erhvervslivet med modydelse i reklamemulighed på legepladsen, naturligvis 
indenfor nogle politisk vedtagne rammer. 

• Indkøb/produktion af markedsboder til opstilling og brug på torvet. Disse kunne evt. 
fremkomme i et samarbejde med FGU. 

• Evt. supplement/udskiftning af bænke/affaldsstativer mv. 

Til etablering mv. ønskes et anlægsbeløb på 2 mio. kr. i 2025, samt til afledt 
drift/vedligeholdelse 100.000 kr. om året i overslagsårene. 
 
 
Beskrivelse og forudsætninger (grundlag for beregning af økonomisk konsekvens): 
 
Hvilken type forslag er det? 

☐ Finansieringsforslag   ☒ Anlægsønske   ☐ Driftsønske  ☐ Investeringsforslag 
☐ Hensigtserklæring 
 

 
 

Udfyldes, hvis muligt. 

Anslået økonomisk konsekvens, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Udgifter 
Anlæg 
Afledt drift 

 
2.000 

100 

 
 

100 

 
 

100 

 
 

100 

Indtægter     

  

Udfyldes af administrationen  

Bemærkninger:  
Administrationen gør opmærksom på, at hele pladsen foran Rådhuset er fredet, herunder 
Tingstedet og statuen af Valdemar den Store. Administrationen vurderer, at der ikke kan 
skabe plads til en egentlig legeplads i området omkring Tingstenene, men at der kan 
arbejdes videre med en placering i Klosterlunden. 
 
Det antages, at der ønskes markedsboder, der kan opstilles til enkeltarrangementer og pilles 
ned igen, da der kun lejlighedsvis er behov for boderne. Sådanne boder skal være 
certificerede efter BR18 for at undgå krav om byggetilladelse. Der findes fx en række 
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teltkonstruktioner, der lever op til dette, hvor FGU kunne tage sig af opsætning og 
vedligehold. 
 
Administrationen vurderer, at der både kan anlægges legeplads og anskaffes et antal 
markedsboder for 2 mio. kr.  
 
Administrationen vil anbefale, at der indledningsvist undersøges hvor en legeplads kan 
placeres i forhold til Tingstenene, parkens Torvets øvrige indretning, og man efterfølgende 
fastlægger udformning/stilen af legepladsen. 
 
Markedsboder skal kunne opstilles midlertidigt og opfylde krav i Bygningsreglementet. 
 
Administrationen vurderer, at drift af en standardlegeplads og markedsboder kan lade sig 
gøre inden for den foreslåede afledte, dog kan der omkostningsbehovet stige, afhængig af 
legepladstypen. Er det en standard eller specialbygget legeplads. Yderligere skal det 
undersøges, hvordan man kan flytte eller skilles markedsboder ad, samt hvor de kan 
opbevares. Dette kan også give ekstra udgift. 
 
Implementering og tidsplan: 
Legeplads 
Undersøgelser for placering og mulig indretning af legeplads vil kunne gennemføres i løbet 
af 2025. Udbud for leverandør og anlæggelse af legeplads vil kunne gennemføres i 2026. 
 
Boder 
Indkøb af markedsboder vil forventeligt kunne være klar til forsommeren 2025. Det er ikke 
muligt for administrationen at vurdere hvad tidshorisonten vil være ved et samarbejde med 
FGU. 
 
Evt. supplement/udskiftning af bænke/affaldsstativer vil kunne gennemføre i forsommeren 
2025 
 
 
Implementering og tidsplan: (hvornår vil forslaget kunne sættes i værk) 
 
 
Konsekvenser for handicapområdet: 
Ingen. 
 
Vurdering af økonomiske konsekvenser, 1000 kr. 2025 2026 2027 2028 
Udgifter 
Anlæg 
Afledt drift 

 
2.000 

100 

 
 

100 

 
 

100 

 
 

100 
Indtægter 
Tekst     

I alt     

Personalemæssige konsekvenser,  
årsværk 
 

    

Udvalg:  PBU 
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Center:  CVK Bevilling:   
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